
 
 

Protokół Nr V/ 2007 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

z dnia  31 stycznia 2007 r. 
 

 
Pkt 1. Otwarcie sesji 
 
Zanim Wiceprzewodniczący Rady Adam Kopis otworzył V sesję Rady Gminy w dniu 31 
stycznia 2007 roku 
o godz. 14:00  wyjaśnił wszystkim obecnym, że Rada Gminy otrzymała od Wojewody 
Wielkopolskiego pismo nr  NK. V – I. 0046 – 29/07  z dnia 17.01.2007 r. następującej 
treści: 
… Informuję, iż Pan Kazimierz Piszczałka, Przewodniczący Rady Gminy Łęka Opatowska 
złożył swoje oświadczenia majątkowe z przekroczeniem terminu wyznaczonego a art. 24h 
ust. 4 ustawy z dnia 08 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2001 r. Nr 142, 
poz. 1591 ze zm.). Powyższe spełnia przesłanki wygaśnięcia mandatu określone w art. 
180 ust. 1 pkt 1a ustawy  z dnia 16 lipca 1998 r. Ordynacja wyborcza do rad gmin, rad 
powiatów i sejmików  województw   ( Dz. U. z  2003 r. Nr 159, poz. 1547 ze zm. ), co 
nakłada na Radę obowiązek podjęcia uchwal określonej w ust. 2 ww. artykułu 
           Po odczytaniu  pisma Wiceprzewodniczący otworzył V sesję Rrady Gminy. Powitał 
radnych, wójta, kierowników administracji, dyrektorów szkół, gości oraz sołtysów tych co 
przeszli w wyborach na następną kadencję i tych nowo wybranych. 
Wiceprzewodniczący życzył sołtysom owocnej współpracy z radą Gminy oraz wójtem. . 
Poinformował również, że na sesji  na 15 radnych jest obecnych 14 i rada jest władna do 
podejmowania wniosków i uchwał.  
     Następnie wiceprzewodniczący poprosił panią radcę prawnego panią Gabrielę Drzazga 
o kilka słów wyjaśnienia zaistniałej sytuacji. 
     Radca Prawny  powiedziała, że w związku z zawiadomieniem   otrzymanym od 
Wojewody oraz stanowiskiem departamentu Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i  
Administracji mandat radnego Piszczałki Kazimierza wygasł. W dniu dzisiejszym rada 
zgodnie z przepisami ordynacji wyborczej, a konkretnie z art. 190 ust. 2 powinna podjąć 
uchwałę potwierdzającą tą okoliczność. Tym samym, zgodnie ze statutem rady gminy , a 
konkretnie  § 19, należy w przypadku wygaśnięcia mandatu wybrać na najbliższej sesji 
nowego przewodniczącego. 
      W związku z powyższym na dzisiejszej sesji należy wprowadzić zmiany do porządku 
obrad  i podjąć uchwały: w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego, dokonać wyboru 
przewodniczącego i w dalszej kolejności kontynuować przebieg sesji. 
 
Pkt. 2. Ustalenie porządku obrad 
 
Proponowany porządek obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Sprawozdanie wójta z jego pracy w okresie międzysesyjnym. 

      5.  Podjęcie uchwał w sprawie: 
          -  ustanowienia reprezentanta Gminy Łęka Opatowska do Stowarzyszenia WOKiSS 
          -  zmian w uchwale w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin Powiatu  
Kępińskiego, 
          -  powołania Sekretarza Gminy, 
          - uzupełnienia składu osobowego doraźnej Komisji Promocji i Rozwoju Gminy, 

 



          - uchwalenia zmian w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego 
Gminy. 
     6.  Dyskusja nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym. 
     7.  Interpelacje radnych.   
     8.  Wolne głosy i wnioski. 
     9.  Zakończenie obrad  sesji Rady Gminy. 
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Zgodnie z sugestiami radcy prawnego wiceprzewodniczący  zaproponował wprowadzenie 
do porządku obrad w punkcie podjęcie uchwał następujących uchwał: 

1. wygaśnięcia mandatu radnego, 
2. przyjęcia regulaminu głosowania 
3. wyboru przewodniczącego rady gminy 

 
        Radny Zalewski Leszek  spytał, czy nie postępujemy pochopnie wprowadzając do 
porządku obrad uchwałę  o wygaśnięciu mandatu i wyboru przewodniczącego rady. Radny 
zauważył, że nie dotyczy to tylko Łęki Opatowskiej, bo dzieje się to w całej Polsce.  
Sprawa z prawnego punktu widzenia jest co najmniej niejasna,  a  pani radca przedstawiła 
sprawę jednostronnie. Toczy się dyskusja, sprawa jest niewyjaśniona, a przepisy działają 
przeciwstawnie. Ordynacja wyborcza mówi co innego, a ustawa o samorządzie gminnym 
również co innego. Rada nie musi dzisiaj wcale podejmować uchwały o wyborze 
przewodniczącego, chyba, że zostanie podjęta uchwała o wygaśnięciu mandatu. Z chwilą 
otrzymania pisma od wojewody rada ma 3 miesiące czasu na podjęcie takowej decyzji. W 
okolicy, tylko w Sycowie odwołano przewodniczącego, pozostali przyjęli pozycję 
wyczekującą. Radny uznał, że jest zaskoczony decyzją, a wybór przewodniczącego jest 
ważną decyzją, a  wszystko odbywa się at hop. 
 
Wójt Gminy Witold Jankowski wyjaśnił, że rada nie odwołuje z mandatu radnego, bo nie 
ma takiej władzy. 
Pismo wojewody stwierdza z mocy prawa wygaśnięcie mandatu. Rada tylko uchwałą 
potwierdza fakt. Co do ewentualnego wyboru przewodniczącego to w statucie jest zapis, 
że rada dokonuje wyboru przewodniczącego w momencie wygaśnięcia mandatu na 
najbliższej sesji od momentu zaistnienia przyczyny. 
Wygaśnięcie mandatu nastąpiło w dniu 24 grudnia 2006 r., a najbliższa sesja jest dzisiaj. 
Takie  zapisy są 
w statucie, który jest prawem miejscowym 
 
Radny Stryczek Janusz zapytał, kiedy dotarło pismo od Wojewody  do Urzędu Gminy. 
 
Wójt wtrącił, że pismo nie wpłynęło  do urzędu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady odpowiedział, że pismo wpłynęło i zostało zarejestrowane w 
Urzędzie Gminy  
22 stycznia 2007 r.. 
 
           Radny Zimoch Piotr dodał, że przewodniczący rady Kazimierz Piszczałka   poprosił 
przewodniczących komisji na godzinę przed sesją, aby wyjaśnić sprawę i  nie rozdrapywać 
ran na sesji.  Radny Zimoch stanął 
na stanowisku, aby w dniu dzisiejszym nie podejmować żadnych decyzji. To co powiedział 
wójt i radca prawny, to uwaga słuszna. Jeśli podejmiemy uchwałę o wygaśnięciu mandatu, 
musimy dziś wybrać przewodniczącego. Równie dobrze jako rada możemy dzisiaj tego 

 



zagadnienia nie podjąć, nikt nas nie zmusza. Jest tylko dylemat, czy następna sesję 
będzie mógł zwołać wiceprzewodniczący. 
Jeśli nie podejmiemy uchwały o wygaśnięciu mandatu przewodniczący będzie mógł 
zwołać następna sesję, my więcej się dowiemy, może w skali kraju taż coś będzie więcej 
wiadomo. 
 
         Radny Zalewski Leszek powiedział, że przekonuje go wyjaśnienia wójta, że jeżeli 
podejmiemy uchwałę  
o wygaśnięciu mandatu trzeba będzie podjąć uchwałę o wyborze przewodniczącego. Są  
Gminy w  Polsce, które głosowały i nie przyjęły wygaśnięcia mandatu radnego i te rady 
funkcjonują i żyją. 
   
    Wiceprzewodniczący Rady Kopis Adam stwierdził, że radny Zalewski i Zimoch wnoszą 
pod głosowanie czy w ogóle w dniu dzisiejszym wprowadzamy do porządku obrad 
uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego. 
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Radny Zimoch Piotr stwierdził, że nie formułował żadnego wniosku, tylko poddał pod 
wątpliwość. 
 
Radny Zalewski Leszek dodał, że jego głos należy uznać jako wniosek i prosi o nie 
wprowadzanie  
do porządku obrad uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego. 
 
Radca Drzazga Gabriela dodała, że są dwa wnioski i należy je przegłosować . 
 
Radny Adamski Grzegorz spytał, czy są  konsekwencje jeśli nie zostanie podjęta uchwała 
o wygaśnięciu mandatu. 
 
Radca Prawny wyjaśniła, że jeżeli dzisiaj taka uchwała nie zostanie podjęta Wojewoda 
przyśle pismo  
ponaglające. 
 
Radny Zalewski Leszek- czy mamy termin trzy miesiące na odwołanie. 
 
Radca Prawny Drzazga Gabriela wyjaśniła, że rada ma trzy miesiące czasu na wywołanie 
uchwały  
w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego. Radca zacytowała radnym art.190 ust. 2 
ordynacji wyborczej. 
Dodała, że w przypadku naszej Gminy ostateczna datą trzech miesięcy jest 24 marca b.r.. 
 
Radny Kłodnicki Zdzisław powiedział, że jeżeli Wojewoda stwierdził wygaśnięcie mandatu 
radnego, który był przewodniczącym rady, to znaczy, że nie ma przewodniczącego. 
 
Radca Prawny wyjaśniła, że wojewoda nie stwierdził wygaśnięcia mandatu, tylko 
zawiadomił, że nie zostało złożone w czasie oświadczenie majątkowe. 
 

 



Radny Kłodnicki Zdzisław nie odpuszczał i pytał, kto będzie pełnił obowiązki 
przewodniczącego , kto będzie podpisywał uchwały, w między czasie zwrócił się do 
radnego Zimocha,  żeby nie przeszkadzał mu w wypowiedzi. 
 
Radny Zimoch wtrącił, że w tym momencie się nie odzywał, co potwierdził radny Janusz 
Stryczek. 
 
Radca prawny wytłumaczyła, że zgodnie z przepisami statutu gminy w czasie 
nieobecności przewodniczącego jego zadania wykonuje wiceprzewodniczący. Ten przepis 
ma zastosowanie wtedy kiedy nie ma przewodniczącego, ale przewodniczący jest. Jako 
prawnik uznaje, że przy zastosowaniu art. 190 ordynacji wyborczej pana 
przewodniczącego rady nie ma, ale jeszcze jeden przepis mówi, że do obowiązków 
wiceprzewodniczącego należy wykonywania zadań zastrzeżonych przez ustawę lub statut 
dla przewodniczącego w razie wakatu naw stanowisku przewodniczącego. Jeśli nie 
zostanie dziś podjęta uchwała o wygaśnięciu mandatu,  jest wakat. 
 
Radny Stryczek Janusz spytał, co z uchwałami , które zostały podjęte w dniu 29 grudnia i 
podpisane przez przewodniczącego rady pana Piszczałkę Kazimierza. 

 
Radca Prawny odpowiedziała, że są one ważne ponieważ nie było wiadomości, że 
oświadczenie nie zostało przesłane w terminie. 
 
      Po tych wyjaśnieniach Wiceprzewodniczący Rady Kopis Adam stwierdził, że podda 
głosowaniu kwestię wprowadzenia do porządku obrad uchwały stwierdzającej wygaśnięcia 
mandatu radnego na podstawie zawiadomienia Wojewody jako uchwały deklaratoryjnej na 
mocy prawa. Za wprowadzeniem ww. uchwały głosowało 7 radnych, przeciw 5 radnych, 
wstrzymało się 2 radnych. 

 
 

- 4 – 
 

      Wiceprzewodniczący poinformował, że w  wyniku głosowania przyjęto do porządku 
obrad  projekt uchwał  
W sprawie wygaśnięcia mandatu radnego w  związku z czym należy wprowadzić jeszcze 
następujące uchwały: 

1.p yjęcia regulaminu głosowania 
2. wyboru przewodniczącego rady gminy 

oraz proponuje rozszerzyć porządek obrad o trzy uchwały, których projekty wpłynęły w 
ostatniej chwili: 
       1.   zmiany w uchwale dot. procedury uchwalania budżetu, 
       2.   zasad wynagradzania nauczycieli,  
        3.   oferty kandydata na członka Kolegium Regionalnej Izby w Poznaniu. 
Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad po wprowadzeniu zmian – 
za głosowało 12 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymało się 2 radnych. 
 
Pkt 3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Radni przyjęli protokół nr IV/ 2006 z dnia 29 grudnia 2006 roku jednogłośnie ( 14 radnych). 
 
Pkt 4.  Sprawozdanie wójta z jego pracy w okresie międzysesyjnym 
 
Wójt Gminy Witold Jankowski  złożył sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym. 
Skupił się na najważniejszych zdarzeniach: 

 



-  4 stycznia b.r. odbyło się i spotkanie noworoczne z organizacjami pozarządowymi 
działającymi na terenie Gminy. Zależało aby pierwsze było corocznym. 
- w dniu 6 stycznia wójt wziął udział w spotkaniu noworocznym z Marszałkami 
Województwa Wielkopolskiego. 
- 10 stycznia spotkanie z przewodniczącymi kół gospodyń wiejskich, na którym omówiono 
zakres współpracy między wójtem, a organizacją, 
- 11 stycznia spotkanie negocjacyjne ze związkiem ZNP oraz komisja oświaty  rady w 
sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli. W wyniku negocjacji regulamin został 
pozytywnie przyjęty,    
. – 12 stycznia z okazji 10-lecia firmy oświetlenie uliczne, które  obsługuje sprawy 
oświetlenia w naszej gminie, 
- 16 stycznia uroczyste zakończenia czynnej służby pożarniczej Komendanta PSP w 
Kępnie Stanisława Balińskiego i powitanie nowego komendanta. 
- w tym samym dniu spotkanie noworoczne  zorganizowane przez Zarząd Cechu Rzemiosł 
Różnych w Kępnie, 
z burmistrzem i wójtami gmin z terenu powiatu. 
- w dniach 15-18 stycznia w naszej gminie odbyły się zebrania wiejskie dotyczące 
wyborów sołtysa i rad sołeckich, uczestnicząc w  3 spotkaniach w Łęce, Biadaszkach i 
Opatowie. 
Wójt pogratulował nowo wybranym sołtysom.  
Najmniejsza frekwencja była w Siemianicach na  561 uprawnionych obecnych było 34 
osoby, co daje 6,6%, najwyższa w Kuźnicy  na 118 uprawnionych   64 osoby, co daje  
54,24%. 
Wójt  podziękował sołtysom za pracę na rzecz  swoich miejscowości, a nowo wybranym i 
życzył owocnej  współpracy, 
- 18 stycznia odbyła się narada w sprawie remontu i inwestycji dróg powiatowych na 
terenie gmin powiatu.  
Konkretne przymiarki i zapisy to droga Biadaszki- Piaski, budowa skrzyżowania w  Łęce 
Opatowskiej, oraz tzw. nakładka asfaltowa na drodze między Trzebieniem, a Biadaszkami.  
Ma zostać przysłana konkretna informacja o kosztorysie budowy drogi Biadaszki -Piaski. 
Kosztorys opiewa na kwotę przeszło 600 tyś. złotych przy wsparciu naszym w kwocie 205 
tyś. złotych. Był duży opór ze strony innych wójtów, ale udało się przeforsować nasze 
inwestycje. 
- wynikiem rozmowy z Marszałkiem Województwa Wielkopolskiego w sprawie budowy Sali 
gimnastycznej była    było spotkanie z Dyrektorem Departamentu Sportu i Kultury 
Fizycznej Urzędu Marszałkowskiego z panem Tomaszem Wiktorem w sprawie 
dofinansowania budowy Sali w Łęce Opatowskiej. Z informacji ogólnodostępnej i 
informacji pana Marszałka takie możliwości są, po złożeniu odpowiednich wniosków. 
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Do sprawozdania wójta radni mieli następujące pytania: 
 
Radny Zimoch Piotr pytał czy ustalając na spotkaniu w  Zarządzie Dróg budowę 1km drogi 
powiatowej na terenie gminy dotyczy tylko roku 2007 czy całej kadencji. Czytając o tym w 
gazecie nie było to konkretnie sprecyzowane. Pisano również o połączeniach 
międzygminnych.   
 W rozmowie z panią Dziergwą radny widzi  pewne zakusy, że droga Biadaszki - Piaski nie 
będzie zrobiona w całości ponieważ nie starczy pieniędzy i będzie wnioskowane o te  
środki do wójta. Koszt inwestorski jest zawsze wyższy od wykonawczego i chodzi o 
pilotowanie tego tematu. 
 

 



Wójt Gminy Jankowsi Witold stwierdził, że na spotkaniu była tylko mowa o tych 
inwestycjach, o których mówił, natomiast o innych nie słyszał. Jeśli chodzi o połączenia 
międzygminne to na ten temat nic nie wie.  
 
Radny Kopis Adam stwierdził, że na początku sesji nie powitał radnego powiatowego 
Marka Kowalskiego, 
za co serdecznie przeprasza. 
 
Radny Stryczek Janusz spytał jaki rodzaj nawierzchni jest przewidziany na drogę Trzebień 
– Biadaszki. 
Czy będzie to nawierzchnia podobna jak na drodze Łęka - Opatów, czy taka jak obecnie w 
Biadaszkach  
i Trzebieniu. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie wie ponieważ są to pytanie techniczne i prosi się o 
skontaktowanie się z Panią Dziergwą. Wójt dodał, że ewentualnie może zorientować się w 
tej sprawie. 
 
Radny Stryczek Janusz przypomniał, że na poprzedniej sesji pytał się o koszty 
odśnieżania dróg  w sezonie 2005 – 2006. 
 
Wójt , przeprosił radnego, ale uszło mu ta sprawa uwadze. 
 
Pkt 5. Podjecie uchwał. 
 
W tym punkcie radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 
 
Nr V/17/2007 w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego. 
Po odczytaniu projektu uchwały wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie – za 
przyjęciem uchwały głosowało 8 radnych, przeciw 5 radnych, wstrzymał się 1 radny. 
 
Nr V/18/2007 w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania wyboru radnego na 
przewodniczącego Rady Gminy Łęka Opatowska.  
Najpierw odczytano załącznik   Nr 1cztyli regulamin stosowany przy zgłoszeniu co 
najmniej dwóch kandydatów, następnie załącznik Nr 2 regulaminu stosowany przy 
zgłoszeniu jednego kandydata. 
Radni nie mieli pytań , ani uwag.  
Odczytano więc projekt uchwały i poddano głosowaniu  za głosowało 14 radnych 
(jednogłośnie).  
 
Po rozpatrzeniu tego projektu uchwały Wiceprzewodniczący ogłosił o godz. 15: 15 
przerwę. 
Po przewie wznowiono obrady i poproszono radnych o zgłaszanie kandydatur na 
przewodniczącego  
Rady Gminy. 
Radna Woźnica Anna  podała kandydaturę radnego Kłodnickiego Zdzisława.  
Radna Skotnik Elżbieta zaproponowała kandydaturę radnego Zimocha Piotra.  
Kandydaci  wyrazili zgodę na kandydowanie. 
Następnie podano propozycję osób do komisji skrutacyjnej. 
Radny Jeziorny Marcin zaproponowała osobę radnego Stryczka Janusza 
Radny Skotnik Elżbieta zaproponował radną Woźnicę Annę. 

- 6 - 
Radny Kłodnicki Zdzisław  podał radnego Pacynę Mariana. 

 



Podani kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji skrutacyjnej. 
Wiceprzewodniczący Rady  poddał pod głosowanie zaproponowany skład komisji 
skrutacyjnej – za głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 
Po głosowaniu ogłoszono 5 - cio minutową przerwę, w trakcie której komisja skrutacyjna 
wybrała ze swego grona przewodniczącego komisji, którym został radny Stryczek Janusz 
oraz przygotowała karty do głosowania. 
Radni zrezygnowali z prezentacji kandydatów, ponieważ te same osoby ubiegały się o 
fotel przewodniczącego na pierwszej sesji. 
Przewodniczący komisji skrutacyjnej Janusz Stryczek przypomniał jeszcze raz zasady 
głosowania. Radni 
 w kolejności alfabetycznej  podchodzili  do urny i oddawali głosy. 
Po głosowaniu ogłoszono 5 minutową przerwę na policzenie głosów. 
Po obliczeniu głosów Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Janusz Stryczek odczytał 
protokół komisji . 
 W wyniku tajnego głosowania poszczególni radni otrzymali następującą liczbę głosów: 
1. Kłodnicki Zdzisław – 9, 
2. Zimoch Piotr – 5 
 Następnie odczytano projekt uchwały Nr V / 19 / 2007  w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Gminy Łęka Opatowska, która stwierdza wybór  Pana 
Zdzisława Kłodnickiego na Przewodniczącego Rady Gminy. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 
 
Po przyjęciu uchwały nowo wybrany przewodniczący przejął przewodnictwo obrad sesji. 
   Nowo wybrany przewodniczący Zdzisław Kłodnicki  podziękował radnym, którzy na 
niego głosowali i tym co na niego nie głosowali. Zapewnił że wszystkich radnych będzie 
traktował jednakowo i ma nadzieję, że cała rada mimo różnych zdań będzie usilnie 
pracowała dla dobra gminy. Poprosił o współpracę sołtysów oraz wójta z całym swoim 
aparatem. Przewodniczący zapewnił, że będzie postępował zgodnie z ustawą o 
samorządzie gminnym i zgodnie ze statutem. Rada nie będzie zastępować nikogo w 
obowiązkach i ma nadzieję, że będzie wzorową radą na terenie powiatu. 
 
Następnie radni przystąpili do rozpatrywania kolejnych projektów uchwał: 
 
Nr V / 20/ 2007 w sprawie zmiany uchwały nr 23/94 Rady Gminy Łęka Opatowska o 
przystąpieniu   
 do Stowarzyszenia Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych 
 
Wójt Gminy Łęka Opatowska wyjaśnił, że w dniu 08 lutego b.r. odbędzie się XXIV Walne 
Zgromadzenie WOKiSS w Poznaniu, którego gmina jest członkiem Dotychczasowym 
przedstawicielem był wójt pan Wacław Szalek, który nie był powołany uchwałą. Stąd 
konieczność podjęcia stosownej uchwały, która by ten problem uregulowała. Propozycja 
jest taka aby nie wskazywać personalnie  osoby w uchwale,  tylko określić stanowisko 
czyli wójta .  
Odczytano projekt uchwały i poddano głosowaniu –za przyjęciem głosowało 14 radnych 
(jednogłośnie). 
 
Nr V/ 21/2007 w sprawie zmian w uchwale w sprawie przystąpienia Gminy do 
Stowarzyszenia Gmin Powiatu Kępińskiego. 
 
Wójt Gminy Jankowski Witold wyjaśnił, że w poprzedniej uchwale Nr XXXIX/180/2006 z 
dnia 28 kwietnia 

 



2006 r. mówiącej o przystąpieniu do Stowarzyszenie Gmin Powiatu Kępińskiego 
reprezentantem gminy ustanowiono Wójta Gminy Wacława Szalka. Proponuje  się, 
podobnie jak w poprzedniej uchwale zmienić  
§ 3 bez imiennego wskazania reprezentanta gminy. 
Projekt uchwały pod odczytaniu poddano głosowaniu – za głosowało 14 radnych 
(jednogłośnie). 
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Nr V/ 22/2007 w sprawie powołania sekretarza gminy. 
 
Wójt Gminy powiedział, że na podstawie art. 18 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym 
zwraca się do wysokiej rady  o powołanie pana Waldemara Balcerka na stanowisku 
sekretarza gminy Łęka Opatowska z dniem podjęcia uchwały w związku ze śmiercią 
byłego sekretarza pani Cecylii Krzywańskiej. 
 
 Prezentując osobę pana Waldemara Balcerka wójt powiedział, że jest on absolwentem 
Akademii Rolniczej  
w Poznaniu kończąc ją z tytułem magistra inżyniera rolnictwa. Dodatkowo kończył w 
WOKiSS w Poznaniu szkolenie dot. zamówień publicznych i planowania przestrzennego. 
W tym samym ośrodku ukończył kurs komputerowy dotyczący obsługi komputera i 
znajomość   programów windows exel,  płatnika, ewidencji gruntów. Znajomość języków 
obcych to angielski w zakresie dobrym. 
W związku z prawem jakie ma  wójt zwraca się z prośbą do wysokiej rady o podjęcie  
podjecie tejże uchwały. 
 
Radny Zimoch Piotr spytał, czy wystarczy nominacja wójta czy powinien się odbyć 
konkurs, jak wygląda  
ta sprawa technicznie. W dzisiejszej dobie wybór dyrektora szkoły, czy obsadzenia każdej 
innej funkcji wiąże się z konkursem. 
 
Radny Stryczek Janusz skierował pytania bezpośrednio do kandydata następującej treści: 

1. co nowego chce pan wnieść do urzędu gminy jako sekretarz, 
2. czy zna pan programy pozyskiwania funduszy i jakie, 
3.  prowadził pan poprzednio w urzędzie referat budownictwa i ma pan 

praktykę, ale co pan robił ostatnio, gdzie pracował, jakie stanowisko 
wykonywał i czym się pan zajmował.  

 
Wójt Gminy odpowiedział radnemu Zimochowi, że do wyłącznej kompetencji wójta należy 
zgłaszanie wniosku do rady o powołanie sekretarza gminy, tylko tyle i aż tyle. 
Wójt dodał, że pominął problem doświadczeń zawodowych  kandydata, który do dnia 
dzisiejszego pracował 
w firmie REM Kępno na stanowisku przedstawiciela ds. marketingu i zamówień 
publicznych. Był inżynierem sprzedaży w latach 2006- 2001. W latach 2001 – 1991 
pracował w Urzędzie Gminy Łęka Opatowska 
na początku jako inspektor ds. rolnictwa, a od czerwca 1993 roku był kierownikiem tego 
referatu. W roku 1990 pracował w Państwowym Gospodarstwie Rolnym w Mianowicach. 
 
  Kandydat na sekretarza Waldemar Balcerek powiedział, że jego zadaniem będzie 
stworzenie referatu organizacyjnego, a jego osoba odpowiedzialna będzie za tzw. 

 



przetargi miękkie do których wchodzą np. program rozwoju Siemianic, w opracowaniu 
program rozwoju Łęki Opatowskiej.  Chce zająć się sprawą starej szkoły w Łęce 
Opatowskiej, która jest wpisana w rejestr zabytków i stąd pozyskać fundusze. 
Zaangażować 
 w te sprawy komisję Rozwoju i Promocji Gminy, która ma pomagać w tych programach. 
Będziemy zasięgać opinii radnych i mieszkańców w sprawie kierunków rozwoju gminy. 
Musimy zmienić Strategię Rozwoju Gminy, która jest nieaktualna, niektóre zapisy są 
nierealne i przeszkadzają pozyskaniu funduszy. Będę odpowiedzialny za referat 
organizacyjny w zakres którego wchodzi również Gminne Centrum Informacji. Pracownik 
GCI będzie również starał  się pozyskać fundusze na sale gimnastyczną, na boisko 
sportowe przy gimnazjum ponieważ do 50% takich funduszy można pozyskać. 
Spróbujemy dogonić sąsiednie gminy ponieważ jesteśmy z tyłu, a np. w Bralinie jest 
zrobione boisko do piłki ręcznej. 
Chcemy realizować kilka projektów nie tylko kanalizacja i nie tylko sala gimnastyczna, ale 
jeśli będą możliwości możemy robić 10 projektów. Chcemy wrócić do programu 
norweskiego, który został odrzucony, ale to nie znaczy, że nie co roku składać następnego 
wniosku dlatego, że mamy przygotowane projekty. 
Kandydat na sekretarza Waldemar Balcerek liczy  na współpracę radnych i komisji przy 
Strategii i przy programach, aby podjąć decyzje w jakim kierunku podjąć decyzję. 
  W poprzedniej pracy przygotowywał oferty jako przedstawiciel ds. zamówień publicznych 
inaczej mówiąc pozyskiwał rynek na podstawie ofert i  przetargów. 
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Radny Stryczek Janusz powiedział, że jest przygotowywany program  inwestycyjny w 
komisjach, a czy pan  
ma pomysł na pozyskanie funduszy nie biorąc nic z inwestycji. 
 
Waldemar Balcerek odpowiedział, że opracowywany jest  projekt dla Łęki i jest to kwestia 
2 tygodni. Będzie on przedstawiony jak się uda na następnej sesji i  podjąć dyskusję, czy 
szkołę remontujemy, czy idziemy 
w charakter zabytkowy. 
 
Wójt Gminy stwierdził, że nie jest to pytania do sekretarza, i jest to nieporozumienie. 
 
W takim układzie radny Stryczek przeprosił za zadanie pytanie. 
 
Przewodniczący Rady Kłodnicki Zdzisław z stwierdził, że  rada da czas nowemu 
sekretarzowi i po jakimś czasie porozmawiamy, bo to krótki okres pobytu. Prawdą jest, że 
powinien przedstawić plan, który w zarysie przedstawił, ale szczegółowe rzeczy to już w 
okresie pracy. 
 
Radny Zimoch Piotr – dodał, że nie neguje uprawnień o kompetencji  wójta i prezentacji 
kandydata  
na stanowiska sekretarza. Ja pytałem czy na to stanowisko nie jest wymagany konkurs, 
jeśli nie to proszę mnie z tego błędu wyprowadzić. 
 
 Radca Prawny Gabriela Drzazga odpowiedziała, że  art. 18, ust. 2 pkt 3 ustawy z dnia 08 
marca 1990 r. 
 o samorządzie  gminnym mówi, że rada powołuje na wniosek wójta skarbnika i sekretarza 
Gminy. 
 

 



Po tych wyjaśnieniach radni nie mieli więcej uwag i pytań, odczytano więc projekt uchwały 
i poddano głosowaniu – za głosowało 12 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymało się 2 
radnych.  
     
Nr V/ 23/ 2007 w sprawie uzupełnienia składu osobowego doraźnej Komisji Promocji 
i Rozwoju Gminy. 
 
Radny Grzegorz Adamski wyraził chęć pracy w doraźnej komisji  Promocji i Rozwoju 
Gminy. 
Wiceprzewodniczący Rady Kopis Adam odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Zalewski Wojciech stwierdził, że nie ma nic przeciwko panu Adamskiemu, ale dziwi 
go łamanie ustnych zasad wewnętrznych. Miało być po jednym przedstawicielu z każdej 
wioski w tej komisji. Czy radny Kopis dalej pracuje w tej komisji, bo jeśli tak to Opatów ma 
w takim układzie  dwóch przedstawicieli. Podejrzewam, że chęć wyrażenia pracy w tej 
komisji jest otwarta i każdy może jeszcze do tej komisji się zapisać. Radny zachęcił 
pozostałych radnych do udziału w tej komisji. 
 
Przewodniczący Rady Kłodnicki Zdzisław zapytał radnego Adamskiego czy jest już w 2 
stałych komisjach rady oprócz komisji promocji i rozwoju gminy. 
Radny Adamski Grzegorz przytaknął. 
Przewodniczący dodał, że jest to komisja doraźna i nie widzi przeciw wskazań do podjęcie 
uchwały. 
Odczytano projekt i poddano głosowaniu – za głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 
 
       Następnie radni rozpatrzyli projekt uchwały Nr V/ 25/2007 w sprawie zmiany w 
uchwale procedury uchwalenia budżetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu, ponieważ projekt uchwały Nr 
V/24/2007 w sprawie Miejscowego Panu Zagospodarowania Gminy wymagał 
zainstalowania sprzętu multimedialnego. 
Skarbnik Brząkała Alina wyjaśniła, że  20 grudnia 2006 roku została podjęta uchwała w 
sprawie procedury uchwalania budżetu, w której RIO stwierdziło nieprawidłowości 
polegającej na powtórzeniu dwukrotnie  
w uchwale tych samych postanowień, co jest oczywistą pomyłką. Zmiana polega na 
skreśleniu  § 9, natomiast pozostałe paragrafy otrzymają numerację  9, 10 i 11. 
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      Po wyjaśnieniach odczytano projekt uchwały Nr V/ 25/2007 w sprawie zmiany 
procedury uchwalenia budżetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 
towarzyszących projektowi budżetu 
i poddano głosowaniu – za głosowało 14 radnych jednogłośnie. 
 
Nr V/ 24/ 2007 w sprawie Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 
Gminy Łęka Opatowska dla obszaru części wsi Opatów, Łęka Opatowska, Raków, 
Lipie. 
     
      Radni wysłuchali projektantów z Wielkopolskiego Biura Planowania Przestrzennego w 
Kaliszu, którzy przygotowali projekt uchwały. Omówili po kolei przeznaczenie działek w 
poszczególnych wsiach, których plan dotyczy. 
Radny Stryczek Janusz zapytał czy nr 387/1 chodzi o wysokość budynku do gzymsu, że 
wysokość jest za mała na 2 kondygnacje. I czy wystarczający jest zapis o katach 
nachylenia dachów. 

 



Projektanci stwierdzili, że jest to faktycznie  pomyłki i  zostanie naniesiona poprawka, 
natomiast jeśkli chodzi 
o kąty nachylenia dachów, to zainteresowani przedstawili już konkretne projekty. 
Radny Adamski Grzegorz poprosił o powtórzenie działek w miejscowości Opatów. 
     
       Po rozwianiu wątpliwości odczytano projekt uchwały  Nr V/ 24/ 2007 w sprawie 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Łęka Opatowska dla 
obszaru części wsi Opatów, Łęka Opatowska, Raków, Lipie i poddano głosowaniu – za 
głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 
 
Nr V/ 26/2007 w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia regulaminu 
określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków: motywacyjnego i funkcyjnego, za wysługę lat za warunki pracy, sposobu 
obliczenia wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe oraz za godziny zastępstw 
doraźnych. 
 
Dyrektor Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych Kulak Barbara wyjaśniła, że zgodnie 
z Kartą Nauczyciela organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego 
określa dla nauczycieli w drodze regulaminu wysokość dodatków. Regulamin zgodnie z 
ustawą został uzgodniony ze Związkiem Nauczycielstwa Polskiego Zarządem Oddziału 
Międzygminnego,  Oddziałem Gminnym ZNP w Łęce Opatowskiej. Gmina ma obowiązek 
uchwalenia regulaminu na rok kalendarzowy. Podobny został opracowany dwa lata i rok 
temu. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia Kultury i Sportu radny Jeziorny Marcin 
powiedział, że komisja przeanalizowała regulamin wynagradzania punkt po punkcie w 
obecności wójta, dyrektorów szkół  
i przedstawicieli związków zawodowych. Komisja po wyjaśnieniu wątpliwości jednogłośnie 
przyjęła projekt niniejszej uchwały. Podsumowanie dyskusji było takie, że wójt dostaje do 
ręki narzędzie, które daje  możliwość zwiększenia dyrektorom dodatku motywacyjnego.  
Poszliśmy również w stronę aby docenić nauczycieli. 
 W związku z tym pojawiły się dwa zapisy na które  należy zwrócić uwagę. 
- W rozdziale  III w pkt 9 jest zapis, że kwoty na dodatki motywacyjne dla nauczycieli danej 
szkoły lub placówki ustala się w wysokości 6% środków planowanych na wynagrodzenia 
zasadnicze w budżecie na dany rok kalendarzowy z wyłączeniem wynagrodzenia 
zasadniczego dyrektorów poszczególnych placówek (poprzednio było 5%). 
- dla dyrektorów ustala się 30% planowanych środków na wynagrodzenia zasadnicze w 
budżecie na dany rok kalendarzowy. Jeżeli wójt uzna, że takowy się należy ma możliwość 
zwiększenia dyrektorowi dodatku motywacyjnego.( poprzednio było 15%). 
- zmiana w rozdziale III w tabeli dodatków funkcyjnych wykreślono instytucje przedszkola 
ponieważ na terenie Gminy przedszkola wchodzą w skład zespołu szkół, 
- został wykreślony zapis odnośnie gimnazjów powyżej 11 oddziałów.  
 
Radny Zalewski Leszek spytał dyrektorów, czy nauczyciele znają regulamin 
wynagradzania. 
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Dyrektor SP Siemianice Kokot Czesław w imieniu wszystkich dyrektorów szkół 
odpowiedział, że dyrektorzy brali  udział w posiedzeniu komisji oświaty i przyjęli regulamin 
wynagrodzeń pozytywnie, natomiast odpowiadając radnemu Zalewskiemu dyrektor 
stwierdził, że po dzisiejszej sesji będziemy  mieli prawo przedstawienia regulaminu jeżeli  
zostanie przyjęty. 

 



 
Radny Zimoch  Piotr  stwierdził,  że  nie  jest  członkiem komisji,  regulamin otrzymał przed 
sesją, pobieżnie  
go przejrzał i ma wątpliwości. Czy środki, które wiążą się z wydatkowaniem na tenże 
regulamin i dodatki  
są z subwencji czy ze środków Gminy.  Doszły  mnie słuchy  że  na  komisji budżetowej 
rozmawiano o tym,  
że regulamin który dzisiaj przyjmiemy będzie skutkował 75 tyś. złotych. Czy te środki 
zabezpiecza subwencja, czy trzeba przeznaczyć środki własne. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że żeby dokonać tych zmian w regulaminie wynagradzania 
nauczycieli muszą być środki zwiększone na rozdział oświaty w stosunku do tego na co 
opiewał regulamin ubiegłoroczny. Nikt tego faktu nie ukrywa i na komisji budżetowej 
rozmawiano, że braknie na ten cel około 75 tyś. złotych. Subwencja oświatowa nie 
pokrywa wszystkich  potrzebnych środków na utrzymanie szkół i przedszkoli. Te środki 
przeznaczona na oświatę zmniejszą budżet Gminy. 
 
Radny Zimoch Piotr stwierdził, że pani skarbnik nie było na komisji budżetowej i mówiło 
się o kwocie 40-50 tyś. złotych, natomiast sam wyliczył kwotę 75 tyś. złotych.  W 2002 
roku oświata kosztowała 3 mln , w 2006 6.3 mln, skoro to tak ma być to możemy rozdawać 
pieniądze, ale za chwilę dojdziemy do spraw inwestycji, skąd na to weźmiemy. 
 
Wójt Gminy Jankowski Witold odpowiedział, że nie możemy mówić, że  wydawanie 
środków  na oświatę  
to  rozdawnictwo. To jest wspomożenie normalnej działalności szkół, przedszkoli i 
gimnazjum. 
My mamy budżet j taki a nie inny i każda wydana złotówka to nie rozdawnictwo. To są 
środki wspólne i jak krawiec stoi, tak kroi. Nie rozumiem określenia, że jest to 
rozdawnictwo. 
 
Radny Jeziorny Marcin dodał, że jeżeli godziwie wynagradzanie nauczycieli i dyrektorów 
będziemy nazywali rozdawaniem, a nie inwestowaniem, to nie rozumiem czego dotyczyła 
pana wypowiedź.  
Dla radnego jest to taka sama inwestycja , a nawet większa, bo zaowocuje ona kiedyś.  
Nazywanie przez pana Zimocha rozdawnictwem jest nie na miejscu, a nawet obraźliwe dla 
kadry nauczycielskiej. 
 
Radny Rogalewski Henryk stwierdził, że nie wyobraża sobie, aby regulamin nie został 
przyjęty tak jak został opracowany na komisji. Wiadomo, że oświata nie jest instytucją 
dochodową i musimy inwestować czy nam  
się podoba czy nie , bo wtedy zostaniemy za murzynkami. 
 
Przewodniczący Rady Kłodnicki Zdzisław dodał, że dyskusje można zakończyć. Na 
oświatę nigdy nie jest za dużo, nauczyciele również nie zarabiają dużo. Oświata zawsze 
była i będzie deficytowa w sensie finansowym. Nie przynosi dochodu, ale inwestycja w 
nasze dzieci zwróci się wielokrotnie. 
 
Radny Zimoch Piotr powiedział, że skoro jest takie podejście to prowokacyjnie  proponuje, 
ale w pkt 9   
dla nauczycieli jest 6 %, a dla dyrektora 30% i jest to duża różnica. Może należy to 
bardziej wyrównać, dlaczego taka duża dysproporcja, skoro mamy motywować i podnosić 
poziom oświaty.  
 

 



Wójt Gminy wyjaśnił, , że w tej chwili nauczyciele zarabiają więcej niż dyrektor szkoły i 
dyrektorzy magą ten fakt  potwierdzić. Zapis w sprawie dodatku motywacyjnego jest po to, 
żeby dysproporcje wyrównać. Na komisji zgodziliśmy się wszyscy, żeby wynagrodzenie 
nauczycieli zwiększyć. 
 
Dyrektor  Kokot Czesław sprostował, zwracając się do radnego Zimocha, że te 6% i 30% 
nie stanowią procentu wysokości wynagrodzenia zasadniczego. Jako dyrektorzy, z tego 
funduszu 6%, możemy dać nauczycielowi dodatek w wysokości nawet 20% jego 
wynagrodzenia. 30% funduszu ma  natomiast wójt 
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 na dodatki motywacyjne dla dyrektorów, a nie funduszu płac. 
 
Radny Jeziorny Marcin stwierdził, że pan wójt przedstawiając projekt tej uchwały wskazuje 
słuszny kierunek, 
i  możemy dawać więcej. Kilka lat wstecz ten dodatek zapisany w wysokości 6% miał 1,5 
%. Zapoczątkowaliśmy dobry kierunek, który radny Zimoch wskazał, zwiększając nakłady 
na oświatę. Więcej dać nie możemy, bo stać nas dzisiaj tylko na taka propozycję. 
 
 Po tych wyjaśnieniach i braku pytań  odczytano projekt uchwały i poddano głosowaniu – 
za głosowało 14 radnych (jednogłośnie) 
 
Nr V/ 27/ 2007 w sprawie oferty kandydata na członka Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. 
Wójt Gminy wyjaśnił radnym, ze w związku z ogłoszeniem przez RIO w Poznaniu 
konkursu na etatowego członka kolegium w Poznaniu. W związku z tym, że 
dotychczasowy członek kolegium pan Idzi Kalinowski został wybrany Burmistrzem 
Sulmierzyc i pozostał wakat. Do wyłącznej kompetencji organu stanowiącego jakim jest 
rada Gminy  jest ewentualne zgłoszenie oferty kandydata. RIO w Kaliszu zwróciło się do 
mnie  
 z prośbą o ewentualne zgłoszenie oferty kandydata na stanowisko członka kolegium Izby 
w osobie pani Aldony Olszak. Jest długoletnim pracownikiem RIO. Ukończyła wyższe 
studia ekonomiczne na wydziale Uniwersytetu A. Mickiewicza w Poznaniu i przez wiele lat 
współpracowała  ze mną na stanowisku inspektora kontroli. 
Wójt zapewnił, że jest to fachowiec w dziedzinie samorządu wszystkich szczebli ze 
szczególnym uwzględnieniem zamówień publicznych. Jeśli przejdzie kolejny etap 
konkursu to będzie naszym przyjacielem w RIO.  
 
Pani Aldona Olszak powiedziała, że tylko rady mogą zgłaszać kandydatów do kolegium 
RIO w Poznaniu  
w związku z czym zwraca się do rady o podjęcie projektu tej uchwały ze względu na to, że 
zna dobrze wójta Gminy,  który z nią współpracował  zanim  został  wójtem.  Kolejnym  
etapem  ubiegania się o pracę  
 w charakterze członka kolegium będzie konkurs, w którym trzeba zdobyć odpowiednią 
liczbę punktów  
 i dopiero wybierany jest najlepszy kandydat. Pani Olszak, na pytanie Przewodniczącego 
Rady skąd pochodzi,  odpowiedziała, że  z Ostrowa Wielkopolskiego  i w przyszłości 
chętnie pomoże w każdej sprawie. 
     Radni nie mieli uwag, ani pytań. Odczytano więc projekt uchwały Nr V/ 27/ 2007 w 
sprawie oferty kandydata na członka Regionalnej Izby w Poznaniu  i poddano głosowaniu 
– za głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 
  
Pkt  6. Dyskusja nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym. 

 



 
W tym punkcie przewodniczący komisji Rozwoju Lokalnego Zimoch Piotr, poinformował 
radnych, że komisja  składa się z radnych, którzy reprezentują praktycznie każde sołectwo 
oprócz Lipia., ale komisja brała pod uwagę również  potrzeby mieszkańców Lipia. 
     Na swoim posiedzeniu w dniu 17 stycznia b.r. komisja  zapoznała się z Planem 
Rozwoju Gminy sporządzonym w poprzedniej kadencji rady oraz uznano, żeby dokument 
ten wykorzystać w obecnej kadencji. 
   Na początek komisja zajęła się małymi sprawami remontowo – kosmetycznymi, 
ponieważ możliwości budżetu na ten rok będą jakie będą , a wnioski zostaną przedłożone 
na ręce komisji planowania i budżetu.   
Zagadnieniami na najbliższe lata komisja zajmie się w najbliższym czasie. Komisja prosi o 
zintegrowanie działań komisji, wójta i sekretarza i stworzenie wspólnie propozycji, razem z 
sołtysami i organizacjami wszystkich wiosek. 
     Plan Rozwoju Gminy komisja ma zamiar przedłożyć poza  kadencję rady, żeby nie było 
pustki i niemożności podjęcia działań. 
    Komisja zwraca uwagę na fakt promocji, żeby gmina była bardziej widoczna na 
zewnątrz i w związku t tym proponuje: 
- ustawienie od strony Kostowa tablic mówiących, że jest to Wielkopolska, powiat kępiński, 
gmina Łęka Opatowska i jest prośba aby wspólnie podjąć działania gmina, powiat, 
województwo, 
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- na tabliczkach informacyjnych umieścić herb gminy  (sugestia radnego Stryczka), 
- przytyk ze strony komisji to strona internetowa, gdzie w sprawach sportu są informacje z 
2003 roku,  
-  propozycja akcji bezpieczne dziecko do szkoły , gdzie chodzi o odblaski dla dzieci 
chodzących pieszo  
i dojeżdżających rowerem do szkoły ( jeden radnych dodał, że gdyby były takie odblaski 
może syn sołtysa 
z Trzebienia by żył). 
 W tym momencie sołtys się obruszył i powiedział, żeby nie siać propagandy. 
Radny Zimoch P. powiedział, że powtarza tylko to co mówiono na komisji i jeżeli  uraził 
radnego Gąszczaka  
to  przeprasza. 
- komisja czeka na wykładnię pani radcy w sprawie stosownych ulg dla przedsiębiorców i 
podjęcia stosownych uchwał, 
- komisja zwróciła uwagę na możliwości inwestycyjne naszej Gminy wysuwane na 
podstawie analizy projektu budżetu, zwłaszcza bardzo mało własnych środków 
inwestycyjnych. W tym roku jest to kwota około 600 tyś. złotych. Jest propozycja aby 
dążyć do optymalnej kwoty czyli do około 25 % budżetu., bo wtedy jest szansa, że 5% 
można przeznaczyć na sprawy kosmetyczne w każdej wiosce, 5% na spłatę kredytu i 15% 
na duże inwestycje. 
Aby przyspieszyć rozwój naszej Gminy musimy mieć możliwość inwestowania środków 
własnych i jedyna możliwość pozyskania środków z zewnątrz. 
 
    Budżet tegoroczny jest taki jaki jest ale komisja prosi komisję planowania i budżetu oraz 
organ wykonawczy o  dogłębną  analizę  środków  pieniężnych.  Niebawem  komisja  
będzie  się spotykała,  są  to  założenia   
do bieżącego budżetu, a całościowy program przedłożymy do końca kwietnia. 
 
        Wójt Gminy Jankowski Witold powiedział,  że komisja promocji i rozwoju, która kieruje 
pan  radny Zimoch 

 



ma określony plan czym ma się zajmować i zapisane jest punkt po punkcie. Wójt nie wie i 
nie rozumie,  
że komisja zajmuje się sprawami tegorocznego budżetu. Są określone rzeczy, którymi 
winna zajmować 
się doraźna komisja. Wójt jest zdziwiony, że komisja zajmuje się problemami na dziś, bo 
jego zdaniem winna się zająć  wizją rozwoju Gminy, czyli co będzie  za rok, dwa. Z tego co 
wójt usłyszał komisja zastępuje komisje gospodarczą, i  tymi właśnie sprawami, 
poruszonymi przez radnego się zajmuje. 
Po co dublowanie tej samej komisji. Komisja promocji i rozwoju wraz z wójtem musi mieć 
nad czym pracować. W przygotowaniu jest projekt Wieloletniego Planu Inwestycyjnego i 
wtedy będzie to przedmiot, nad którym można pracować. Mówimy o czymś czego nie ma.  
         Jeśli chodzi o stronę internetową, przeglądam ją codziennie i być może czegoś nie 
zauważyłem. Strona internetowa będzie zmieniona i jesteśmy po rozmowach z firmą, 
będzie to strona interaktywna. 
Nowoczesności się nie boimy, to, że jest dzisiaj projektor, komputer tak będzie się działo. 
          Odblaski dla dzieci trzeba k zrobić i zrobiłem już wcześniej rozdając je dzieciom. 
Należy zrobić wszystko, żeby dzieci były widoczne na drogach i nie były narażone na 
niebezpieczeństwo. 
Dyskusja nad Wieloletnim Planem musi być nad konkretnym projektem i musimy dać 
sobie czas aby długo  
i wyczerpująco podyskutować i nie być ograniczonym czasem. 
      Wspomniano  o kredytach, w tym roku raty plus odsetki to około 1.200 tyś. . W tym 
roku musimy się z tym uporać, a obciąża to ten budżet. W projekcie budżetu na inwestycje 
jest przeznaczone około 2 mln złotych. Będziemy starać się maksymalnie pozyskiwać 
środki zewnętrzne. 
 
Przewodniczący Rady podziękował za merytoryczne wystąpienie i dodał, że  musi upłynąć 
trochę czasu  
na rozmach i dla sekretarza i wójta i dla całego urzędu gminy i jednocześnie dla radnych. 
 
Radny Kopis Adam dopowiedział, że faktycznie  komisja zajmowała się  tymi sprawami, o 
których mówił przewodniczący komisji promocji i rozwoju radny Zimoch Piotr.  Nasza 
rozmowa sprowadzała się do jednego, a mianowicie o planie rozwoju danego sołectwa, bo 
tylko Siemianice taki plan posiadają dzięki  św. pamięci Celinie, a to jest podstawa, aby się 
ubiegać o pieniądze z różnych funduszy. 
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Pkt 7. Interpelacje radnych 
 
Przewodniczący Kłodnicki Zdzisław poinformował, że na jego ręce wpłynęły dwie 
interpelacje: 
- radna Ewa Kosińska złożyła interpelację w sprawie założenia progu spowalniającego 

na drodze powiatowej w Trzebieniu. Kierowcy nie mając żadnego ograniczenia 
rozwijają a nadmierna prędkość 

- w wyniku której w grudniu 2006 r. doszło do śmiertelnego wypadku. Na zebraniu 
sołeckim 40 osób spośród  52 wyraziło poparcie dla zamontowanie takiego progu.   

 
- Radna Anna Woźnica złożyła interpelację w sprawie doprowadzenia sieci 

wodociągowej do przysiółków Morawina i Dobrygość  pozostających w granicach 
miejscowości Biadaszki. 

 

 



Przewodniczący Rady przekazał interpelacje wójtowi i podziękował za odpowiedź na jego 
interpelację  
w sprawie słynnych korytek i drogi w Lipiu. 
 
Pkt 8.  Wolne głosy i wnioski 
 
W tym punkcie jako pierwsza zabrała głos radna Skotnik Elżbieta, która poruszyła 
następujące problemy: 
- kto ma odśnieżać chodnik z Granic do Siemianic, 
- kratka ściekowa na ulicy Żabiej gdzie jest ogromna dziura, 
- półtorej roku temu zgłaszałam radzie sprawę oświetlenia w Siemianicach. W wyniku 

wypadku został uszkodzony słup, najpierw przez dwa miesiące nie było światła, a jak 
naprawili to połowa wioski zapala 

      się wcześniej, natomiast druga połowa prawie pół godziny  później i praktycznie jest 
ciemno. 
- skrzyżowanie podczas ataku zimy było co prawda  posypane, ale błoto pośniegowe 

utrudniało jazdę samochodem, może należało to zgarnąć, 
- chodzi o wycofanie z projektu budżetu na 2007 rok budowy sali gimnastycznej. Radna 

apelowała, aby  wygospodarować jakiekolwiek pieniądze. Dotyczy to wszystkich dzieci. 
Sala gimnastyczna w Siemianicach drugi raz odstawiana jest w odstawkę. 

 
Radny Adamski Grzegorz zwrócił uwagę, że po zimie tworzą się dziury, ale na ulicy 
poznańskiej jest już taka, że jeśli nie zostanie zrobiona od razu, niech chociaż firma ją 
zabezpieczy. Pojawiły się również drobne dziury 
i prosi się o załatanie. 
 
Za nim przewodniczący oddał głos kolejnemu radnemu poprosił  o wyłączenie komórek 
podczas sesji, ponieważ w jakiś sposób rozpraszają.  
 
Radny Rogalewski Henryk zwrócił  uwagę na  odśnieżanie przez Pana Góreckiego 
ponieważ pług jest podniesiony na 10 cm i maź poślizgowa zostaje na drodze co grozi 
kolizją. Będąc na akcji w Donaborowie widziałem  jak bardzo dobrze odgarnięte były drogi. 
 
Radny Stryczek Janusz pytał o spis brakujących znaków drogowych. Poprosił  o zapisanie 
takich znaków 
 z Kuźnicy Słupskiej nie ma przed Lipiem, i przed Kuźnicą czyli znaków nazw 
miejscowości  i znaków, 
 że wjeżdżamy w teren zabudowany. Brakuje również znaku przed Zmyśloną Słupska od 
strony Kuźnicy. 
 
Radny Zimoch Piotr zapytał, czy umowa na odśnieżanie dróg zawarta jest ryczałtowo czy 
jest to umowa 
 o dzieło tzn. za usługę. 
 
Wójt odpowiedział, że za usługę. 
 
Radny Adamski Grzegorz poruszył sprawę stojącej wody na ulicy Spacerowej, która 
niedawno została wykonana. Może można  jeszcze  złożyć reklamację, aby poprawienie 
drogi nie odbyło się na koszt gminy. 
Opatów jest jedyna wioska w której nie ma znaków uwaga szkoła, uwaga przedszkole, 
uwaga dzieci.  
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Pani Kosmala  Bogumiła jako przewodnicząca Komitetu Rodzicielskiego w imieniu 
rodziców, mieszkańców Siemianic  oraz  dzieci  szkoły podstawowej  złożyła prośbę do 
wójta i radnych o uwzględnienie w budżecie 
na 2007 rok środków na kontynuację budowy sali gimnastycznej. Petycja została 
wręczona wójtowi  wraz  
z podpisami mieszkańców Siemianic. 
 
W tej samej sprawie głos zabrała pani Tettling Joanna, która jako rodzic i nauczycielka 
szkoły podstawowej 
 w Siemianicach.  również  zaapelowała do wójta i radnych o kontynuacje budowy 
rozpoczętej już po raz drugi sali gimnastycznej w Siemianicach. Nauczycieli i rodziców 
bulwersuje fakt braku w projekcie budżetu środków na budowę.   
 
Sołtys wsi Kuźnica Słupska Krystyna Staloch poruszyła następujące sprawy: 
- brak przystanku dla dzieci, stoją w śnieg i deszcz na powietrzu, blisko zakładu pracy, 

gdzie jest ruch, 
- w opłakanym stanie jest salka w starej szkole, która jest brudna i brak w niej 

wyposażenia, 
- mieszkańcy wioski proszą o wyjaśnienie, gdzie są pieniądze ze sprzedaży ziemi w 

Kuźnicy panu Gąszczakowi na powiększenie zakładu  i czy one w dalszym ciągu są do 
wykorzystania, 

- co dalej z ruinami budynku po pożarze, nikt się tym nie interesuje, otwarta jest tam 
studzienka w którą 
nie trudno wpaść zwłaszcza dziecku, 

 
Radny Flaczyk Jerzy poprosił o zwolnienie go z dalszych obrad ze względu na zebranie 
strażackie w Łęce Opatowskiej oraz poprosił członków komisji planowania i budżetu na jej 
posiedzenie  w dniu 07 lutego b. r.  
o godz. 13:00 na której będzie weryfikowany projekt budżetu gminy. 
 
Sołtys wsi Marianka Siemieńska Grzesiak Jerzy poprosił o wyremontowanie przystanku w 
Mariance Siemieńskiej. 
  
Wójt Gminy odniósł się do sali gimnastycznej w Siemianicach mówiąc, że nie jesteśmy w 
stanie wybudować dwóch sal przy takim budżecie. Zostały rozpoczęte dwie sale, co było 
niepotrzebne. Sala gimnastyczna 
w Łęce zostanie wybudowana za 2-3 lata. Jeśli się to uda to nie za15 lat będziemy 
budować salę 
w Siemianicach tylko za trzy. Patrzymy rzetelnie na budżet i tak będziemy robić. Będziemy 
starać 
się maksymalnie szybko wybudować salę  gimnastyczną w Łęce Opatowskiej, a później w 
Siemianicach. 
 
Radna Skotnik  powiedziała, że nie chodzi o to aby sala w Siemianicach powstała w ciągu 
2 lat, chodzi 
o to aby wyasygnować jakiekolwiek środki, żeby nie zostawiać wylanych fundamentów.  
 
Wójt wyjaśnił, że nie należy się rozdrabniać, skąd wziąć środki i  co za nie zrobimy ?. 
Patrzmy racjonalnie, bo wydamy 100 tyś. do Siemianic ucinając w Łęce  i nic to nie da, jest  
to niewłaściwe  podejście. 
 
Radna Skotnik Elżbieta dodała, że nie ma wójt dziwić  mieszkańcom Siemianic, ponieważ 
kolejny raz odsuwa się jej budowę sali. 

 



 
Sołtys Szubert Radosław z Piasek poprosił o tablice z napisem sołtys dla nowo wybranych 
sołtysów lub odnowienie starych. 
 
Radna Skotnik Elżbieta poprosiła o rozpatrzenie ustawienia słupów ogłoszeniowych, 
ponieważ przy większej ilości obwieszczeń, chociażby wyborczych nie gdzie ich wieszać. 
 
Sołtys wsi Kuźnica Słupska Staloch Krystyna jeszcze raz spytała gdzie może dowiedzieć 
się odnośnie sprzedaży ziemi. 
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Wójt poprosił, aby sołtys z Kuźnicy umówiła się z nim na rozmowę w urzędzie i wtedy 
wyjaśni wszystkie kwestie. 
 
 
Pkt 9. Zakończenie 
 
Na zakończenie obrad  Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki podziękował  wszystkim 
za udział w sesji, przeprosił za długa sesje i myśli, że następne będą sprawniejsze i 
krótsze. 
O godzinie 18:00 zamknął obrady V sesji Rady Gminy.    
 
 
Protokółowała 
 
W. Biegasik 

 


